
6.2 Rozlišování časů 

Různé časy se tvoří 

(i) přidáním prefixů a sufixů ke kmeni 

(ii)  odlišnou sadou koncovek 

 

Prefixy a sufixy jsou tím nejjednodušším, co si můžeme všimnout: 

  kmen koncovka 

čas: prézens  λυ  ω 

 futurum  λυ σ ω 

 imperfektum ἐ λυ  ον 

 aorist ἐ λυ σ α 

 

• Dva minulé časy (aorist a imperfektum) mají prefix ἐ, který se nazývá 

přímnožek. 

• Futurum a aorist mají sufix σ. 

 

Důležitá gramatika 

žádný prefix + žádný sufix = prézens 

žádný prefix + sufix σ = futurum 

prefix ἐ  + žádný sufix =  imperfektum 

prefix ἐ  + sufix σ = aorist 


